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گاردین اسپورت )انگلیس(
کــه  دانمــارک  کاپیتــان  کیائــر  ســیمون 
بهتریــن بازیکن ســال ۲۰۲۱ بــه انتخاب 
گاردیــن شــده، از ماجــرای مــرگ چنــد 
هــم  اریکســن  کریســتین  لحظــه ای 
تیمی اش در دانمارک در جریان دیدار با 
فنلاند در یورو ۲۰۲۰ صحبت کرده است. 
این روزنامه هم با توجه به این مصاحبه 
تیتر »آن اتفاق شــدید بــود... غریزی« را 

روی جلد خود برده است.

تلگراف اسپورت )انگلیس(
توماس توخل ســرمربی آلمانی چلسی 
کــه بــا »روملــو لوکاکــو « ســتاره بلژیکی 
تیمش دچار چالش شــده، به این اشاره 
کــرده کــه ســر و صدا را دوســت نــدارد و 
این چیزی نیســت که می خواســته برای 
چلسی به ارمغان بیاورد. این موضوعی 
اســت که تلگراف بــه آن پرداخته و تیتر 
»خشــم توخــل از های و هــوی بی فایده 

لوکاکو« را انتخاب کرده است.

مارکا )اسپانیا(
کیلیــان امباپــه ســتاره پاری ســن ژرمن 
اصلــی  ســوژه های  از  یکــی  همچنــان 
ایــن  در  اســت.  مادریــدی  رســانه های 
شــرایط، ایــن روزنامه هم با طــرح این 
موضــوع کــه ســال ۲۰۲۲ را احتمــالاً بــا 
خبرهایــی مهــم آغــاز خواهیــم کــرد، 
پرســیده آیا امباپه پیراهن رئال  مادرید 
را می پوشــد؟ و تیتر »ســال ۲۰۲۲« را به 

آن اختصاص داده است.
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حضور دروازه بان استقلال در کلانتری تجریش تأیید شد

مظاهری: من بازداشت نشده ام

پس از اینکه محمدرشید مظاهری دروازه بان استقلال به خاطر مسأله انضباطی 
از ســوی کادرفنی اســتقلال در اختیار باشــگاه قرار گرفت، او باید دیروز در جلسه 
انضباطی باشــگاه اســتقلال شــرکت می کرد که خبری عجیب درباره او منتشر و 
اعلام شــد مظاهری به دلیل شــکایت مدیربرنامه های ســابق خــود در کلانتری 
تجریش حضور یافته و مدت کوتاهی هم بازداشــت شــده است اما ساعتی بعد 
مظاهری در یک اســتوری به این موضوع واکنش نشــان داد و نوشــت: »هرگونه 
خبری که در مورد من باشد، همه را تکذیب می کنم و این حاشیه ها دیگر برایم 
خســته کننده شــده است. حتماً این موضوع را تا آخر پیگیری می کنم و از طریق 
مراجع قضایی شکایت می کنم. به خدا دیگر خسته  شدم. حداقل اجازه بدهید 
کنار خانواده ام راحت باشــم.« این خبر در حالی منتشــر شد که مسئولان باشگاه 
اســتقلال هــم از این موضــوع ابراز بی اطلاعــی کردند ولی با ایــن حال، خبرنگار 
انتظامی فارس کسب اطلاع کرد که مظاهری به دلیل اختلاف مالی به کلانتری 
مراجعه و از مأموران کلانتری کسب راهنمایی و تکلیف کرده ولی هیچ جلب و 
بازداشتی در کار نبوده است. مهدی صادقی وکیل سابق مظاهری که گفته شد این 
بازیکن به دلیل اختلاف با او راهی کلانتری شده، درباره این موضوع به »فوتبالی« 
توضیح داد: »من قبلاً وکیل مظاهری بودم اما به خاطر یک ســری اتفاقات با او 
قطع همکاری کردم. البته مسائل مالی هم در این قضیه نقش داشت و مظاهری 
بــه یک ســری افراد بدهکار بود که طلبــکاران او مدام با مــن تماس می گرفتند. 
این بازیکن مشــکلاتی هم در باشگاه داشت که هر چقدر تلاش کردیم او به نظر 
سرمربی و مدیریت باشگاه احترام بگذارد، این اتفاق رخ نداد و حالا از طرف کادر 
فنی در اختیار باشگاه قرار گرفته است. مظاهری قطعاً با ادامه این رویه به مشکل 

خواهد خورد و بهتر است کمی معقولانه تر و حرفه ای تر برخورد کند.«

 انتقاد جزیده، سرمربی شهرداری گنبد 
به سازمان لیگ:

لیگ والیبال بعداز ۳۰ سال حرفه ای 
نیست

مهری رنجبر/ عظیم جزیده سرمربی شهرداری گنبد، تیم 
ششــم دور رفت جدول رده بندی یکی از منتقدان سازمان 
لیــگ فدراســیون والیبال اســت. او کــه راه انــدازی اتحادیه 
باشــگاه ها را ضــروری می داند بــه خبرنگار»ایــران« گفت: 
»ما هنوز بعداز ۳۰ سال برای برگزاری لیگ مشکل داریم. 
این همه پولی که باشــگاه ها هزینه می کنند هیچ برگشــتی 
ندارد، در حالی که باید همه مســائل بررسی و برنامه ریزی 
حرفــه ای تــری بــرای لیگ تــدارک شــود. به نظــرم در این 
شــرایط راه اندازی اتحادیه باشــگاه ها لازم است تا روی این 
مسائل کار شــود.« سرمربی شــهرداری گنبد معتقد است 
که فدراســیون باید بــرای برگزاری لیگ بــه روز و آیین نامه 
لیگ بازنگری شود:»کنفدراسیون والیبال که خیلی ضعیف 
اســت، ســازمان لیگ ما هم باید نحوه برگــزاری بازی ها را 
بــه روز کند، ظاهــراً نزدیکی به لیگ های اروپــا خیلی برای 
والیبال ما بهتر است. ما هنوز نمی دانیم نفس لیگ والیبال 
پول درآوردن اســت یا برگزاری بازی ها؟ مســأله هنوز بین 
والیبالی ها نهادینه نشده است. از سویی لیگ ما آیین نامه 
بی نقصی می خواهد که فدراسیون می تواند با نظرسنجی 
از مربیــان و باشــگاه ها دربــاره مشــکلات و الگوبــرداری از 
موافقــت  کند.«دلیــل  تدویــن  را  آن  اروپایــی  کشــورهای 
جزیده با پیشنهاد برگزاری لیگ به صورت رفت و برگشت 
اســتفاده از امتیاز میزبانی است:»من تنها بابت استفاده از 
امتیاز میزبانی به بازی رفت و برگشــت رأی دادم. سپاهان 
و شــهرداری ارومیــه، تیم هــای اول و دوم جدول مشــکلی 
بــرای صعــود ندارند که به بــازی متمرکــز رأی داده اند، اما 
مــا می خواهیــم با اســتفاده از میزبانی جــزو ۸ تیم صعود 
کننده به پلی آف باشــیم.« شــهرداری گنبد امروز با شروع 
دور برگشت با» شهداب یزد« تیم هشتم جدول رده بندی 
بازی دارد. عظیم جزیده معتقد است تیمش حالا آرامش 
گرفته:»خدا را شکر تیم ما دو، سه روزی است که به آرامش 
رســیده. ما در فصــل نقل و انتقــالات ۳ بازیکن از تیم های 
دیگر و ارســلان یولمه بازیکن بومی را گرفته ایم. در شــروع 
دور برگشت با تیم خوب شهداب یزد بازی داریم؛ تیمی که 
نیمکت اش تغییر کرده است، البته تغییرات زمانبر است و 

معمولاً تیم ها را با چالش مواجه می کند.«

تدارک جامعه فوتبال برای برگزاری مراسم باشکوه روز جهانی 
مقاومت بزرگداشت شهید حاج قاسم سلیمانی

 بیانیه مشترک در 8 مسابقه لیگ برتر

جلســه هماهنگی برگزاری مراســم روز جهانی مقاومت بزرگداشــت شهید حاج 
قاســم ســلیمانی، ابومهدی المهندس وشــهدای مقاومت دیروز در سالن روابط 
عمومی سازمان لیگ فوتبال ایران برگزار شد. در این نشست سرهنگ ابوالفضل 
خداقلی پور رئیس ســازمان ورزش بســیج، محمدرضا کشــوری فرد دبیر سازمان 
لیگ فوتبال، حجت الاسلام علیرضا علیپور رئیس کمیته نظارت و بازرسی سازمان 
لیــگ، ســهیل مهدی مدیر مســابقات و حجــت الله بهمنی مدیــر روابط عمومی 
وامور فرهنگی ســازمان لیگ و برخی دیگر از مســئولان حضور داشتند. در ابتدای 
این نشست کشــوری فرد ضمن خیر مقدم به میهمانان از آمادگی کامل جامعه 
فوتبال برای برگزاری مراسم باشکوه روز جهانی مقاومت و سالروز شهادت سپهبد 
حاج قاســم سلیمانی، ابومهدی المهندس و دیگرشــهدای مقاومت خبر داد. در 
ادامه این مراسم حجت الله بهمنی، مدیر روابط عمومی و امور فرهنگی سازمان 
لیگ نیز با بیان پیشرو بودن جامعه بزرگ فوتبال در گرامیداشت یاد شهدا اظهار 
داشت: »با کانون های هواداری باشگاه های لیگ برتری هماهنگی های لازم صورت 
می گیرد تا طرح های موزاییکی مناسبی برای شهید سپهبد حاج قاسم سلیمانی، 
ابومهــدی المهنــدس و شــهدای مقاومــت در ورزشــگاه ها طراحــی و اجرا شــود.
همچنین در سراســر کشــور بازیکنان و مربیان به جایگاه شــهدای مقاومت و حاج 
قاسم سلیمانی و ابومهدی المهندس گل اهدا خواهند کرد.« سهیل مهدی، مدیر 
مســابقات سازمان لیگ نیز اعلام کرد: »خوشحالیم که مسابقات هفته سیزدهم 
لیگ برتر به نام شــهدای گرانقدر مقاومت و بخصوص شهید سپهبد حاج قاسم 
ســلیمانی مزین شــده اســت و مراسم باشــکوهی قبل از تمامی مســابقات لیگ 
برتردر سراسر کشور با همکاری باشگاه ها و هیأت های فوتبال برگزار خواهد شد.« 
حجت الاسلام علیرضا علیپور، رئیس بازرسی و نظارت سازمان لیگ نیز پیشنهاد 
کرد که در مراسم روز جهانی مقاومت علاوه بر تجلیل از شهید سپهبد حاج قاسم 
ســلیمانی و ابومهدی المهندس در هر اســتانی از شهدای مقاومت هر استان نیز 
به صورت ویژه تجلیل شود. در نهایت مقرر شد پیش از مسابقات هفته سیزدهم 
لیگ برتر مراســم فرهنگی ویژه ای در تمامی مسابقات هفته سیزدهم لیگ برتر 
فوتبال در ورزشگاه های سراسر کشور با همکاری و همراهی سپاه پاسداران، بسیج، 
فدراســیون فوتبــال، ســازمان لیگ فوتبــال ایران، هیأت هــا و باشــگاه های فوتبال 
برگزار شــود. همچنین مقرر شد یادمانی با پوستر ویژه روز جهانی مقاومت مزین 
به عکس شهید سپهبد حاج قاسم سلیمانی و ابومهدی المهندس طراحی و در 
ورزشــگاه های مختلف نصب شــود. بازیکنان، مربیان، داوران و مسئولان برگزاری 
مسابقات به تمثال شهدای مقاومت گل اهدا کنند و مراسم مداحی به مناسبت 
ایام فاطمیه و همچنین شهدای مقاومت قبل از مسابقات برگزار شود. همچنین 

بیانیه ای مشترک در ۸ مسابقه لیگ برتر تهیه و قبل از مسابقات قرائت شود.
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حامــد جیــرودی/ باشــگاه تراکتــور مــدت 
زیادی اســت کــه روزهای خوبی را ســپری 
نمی کنــد. تیــم پرهــوادار فوتبال ایــران که 
حــالا بــا ۱۱ امتیــاز در بین تیم هــای حاضر 
در منطقه خطر ســقوط قرار گرفته اما این 
موضــوع در حــال حاضــر مســأله اصلــی 
پرشــورها نیســت. چــرا کــه تراکتــور مدتی 
اســت به یــک تیــم بدهــکار و ورشکســته 
تبدیــل و بــا شــکایت بازیکنــان مختلــف، 
پنجره اش بسته شده است. در این شرایط 
محمدرضــا زنــوزی مالــک تراکتــور اعلام 
کرده که آماده واگذاری امتیاز این باشــگاه 
به هیأت فوتبال آذربایجان شــرقی اســت 
تا به این ترتیب فوتبال ایران با یک مالک 

خصوصی دیگر نیز وداع  کند.
زنــوزی آخریــن میلیــاردر ســال های اخیر 
اســت که بــا هــدف ســاختن یک باشــگاه 
پرســتاره وارد کارزار شــد و البتــه در نهایت 
با دســتی خالی و شهرتی منفی نسبت به 
گذشته میدان را ترک می کند. در حالی که 
نگاه کلی به او نه مخارج عظیمی است که 
از جیب شــخصی انجام داده که بیشتر به 
بدهکاری ها و اتلاف ســرمایه ای که در این 
زمینه به جای گذاشته بازمی گردد. مدیری 
کــه در ابتــدا با مالکیت باشــگاه گســترش 
فــولاد خــود را مطرح کــرد اما در رســانه ها 
ظاهر نمی شد اما با حضور در تراکتور کاملًا 
تغییر جهــت داد و با جــذب کاپیتان های 
تیــم ملــی، مربیــان خارجــی و بازیکنــان 
شــکل  از  آرام  آرام  خارجــی  گرانقیمــت 
خاص مدیریت خود فاصله گرفت و حالا 
به جایی رسیده که کمتر کسی تصورش را 
می کــرد و در این شــرایط تراکتــور به دنبال 

یــک ناجــی بــرای رتــق و فتــق امــورش 
می گردد، گســترش فولاد نابود شــده و دو 
باشــگاهی که واگذار کرد )ماشین ســازی و 
نــود ارومیــه( در لیگ های پایین تر به ســر 

می برند.
ë استیل آذین و مدیریت عابربانک 

زنوزی اولین شکست خورده باشگاه داری 
ایــران  فوتبــال  در  خصوصی)شــخصی( 
نیست. حســین هدایتی که با استیل آذین 
به عنوان تیمی کهکشــانی وارد گود شــد و 
سپس داعیه مالکیت بر پرسپولیس را هم 
داشــت، نمونه بهتری برای این شکســت 
محســوب می شــود. اســتیل آذیــن ســال 
۸6 تشــکیل شــد و با خرید امتیاز باشــگاه 
اکباتان بــه قیمت ۸۰۰ میلیــون تومان در 
لیــگ دســته اول حضــور پیــدا کــرد و یک 
فصل بعد نیز در این رده بود ولی با جذب 
بازیکنان سرشناس فوتبال ایران توانست 
بــه لیگ برتر راه پیدا کند. اســتیل آذین در 
لیگ های نهم و دهم حضور داشــت ولی 
بعد ســقوط کرد و حتــی از تهران هم جدا 
شد و به استیل آذین سمنان تغییر نام داد 
ولی احیا نشد و حالا در رده های پایه و لیگ 
آسیا ویژن تهران فعالیت می کند. هدایتی 
هــم که در ادبیات ورزشــی ایــران به »عابر 
بانک فوتبال« شــهرت یافت، اردیبهشت 
۱۳۹۸ بــه جرم اخــلال در نظام اقتصادی 

کشور به ۲۰ سال زندان محکوم شد.
ë  شــیرین فراز بــا پایانــی تلــخ، راه آهن با 

فرجامی تلخ تر
شــیرین فــراز کرمانشــاه هم یکــی دیگر از 
باشــگاه هایی است که سال ۱۳۸4 با خرید 
امتیاز تیم عقاب تأسیس شد و کارش را از 

لیگ دســته دوم آغاز کرد و سپس به لیگ 
یــک رســید و در لیگ هفتم بــه لیگ برتر 
راه یافــت. ســرمایه گذاری فرمــان کریمی 
چهره شناخته شــده اقتصاد کرمانشــاه در 
لیگ برتری شدن شیرین فراز نقش زیادی 
داشــت ولــی چنــد ماه بعــد ایــن تیم هم 
به دلیل بدهی ســیر نزولی در پیش گرفت 
و در سال ۹4 هم منحل شد. تابستان ۱۳۹۱ 
بــود که باشــگاه قدیمی راه آهــن تهران به 
شــخصی به نام بابک زنجانی واگذار شــد. 
در آن موقع کســی این میلیــاردر معروف 
را نمی شــناخت ولــی مدتــی بعــد همــه 
بــا زنجانــی آشــنا شــدند. ۹ دی ۱۳۹۲ این 
بدهکار نفتی دســتگیر شــد و هم اکنون در 
زندان است اما پس از دستگیری زنجانی، 
باشگاه راه آهن هم که از اموال زنجانی بود، 
توقیف شــد. راه آهن هــم که از لیگ پنجم 
در لیگ برتر حضور داشت، در پایان لیگ 
پانزدهم ســقوط کــرد و حالا هــم در لیگ 

دسته سوم حضور دارد.
ë داماش و اختلاس 3 هزار میلیاردی 

از تیم هــای  دامــاش گیــلان یکــی دیگــر 
لیــگ برتــری اســت کــه بارهــا تغییــر نام 
داده. ایــن باشــگاه در دهه ۹۰ طعم پولدار 
شــدن را چشــید و ســتارگان متعــددی را 
بــا ارقــام هنگفــت خریــد. تیمی کــه یکی 
از شــرکت های زیرمجموعــه ای »توســعه 
بــود.  آریــا«  امیرمنصــور  ســرمایه گذاری 
آبــان ۹۲ خبرگزاری ها خبر دادند شــهرام 
قویدل، مالک این باشــگاه دستگیر شده و 
در ادامه امیرمنصور آریا که نام اصلی اش 
مَه آفریــد امیرخســروی بــود، در ســال ۹۳ 
به دلیــل اختلاس ۳ هزار میلیــارد تومانی 

اعدام شــد. باشــگاه داماش در پایان لیگ 
ســیزدهم سقوط کرد و حالا در لیگ دسته 

سوم حضور دارد.
ë  استقلال اهواز؛ از نایب قهرمانی تا لیگ 

استانی
باشــگاه قدیمــی اســتقلال اهــواز در دهــه 
۸۰ بــا علی شــفیع زاده، مالــک جدیدش 
رشــد چشمگیری پیدا کرد و تا جایی پیش 
رفــت که بــه نایــب قهرمانی لیگ ششــم 
دســت یافــت امــا پــس از آن دوران نزول 
اســتقلال اهواز آغاز شد. چرا که شفیع زاده 
بدهی های فراوانی پیدا کرد و از ایران خارج 
شــد و بعــد اعــلام کرد کــه ممنــوع الورود 

اســت. در این شــرایط، اســتقلال اهــواز به 
لیگ یک و دو هم سقوط کرد ولی با تغییر 
مالکیت دوباره خود را بالا کشید و با خرید 
سهمیه لیگ برتری فولاد نوین خوزستان 
به لیگ برتر بازگشــت. البتــه این امتیاز به 
کارشــان نیامد و آنهــا در همان پایان لیگ 
پانزدهــم ســقوط کردنــد و حــالا در لیــگ 

استانی خوزستان فعالیت می کنند.
این هــا تنهــا چنــد نمونــه از باشــگاه هایی 
بودنــد کــه بــا مالــک خصوصی بــه ورطه 
ســقوط و نابــودی کشــیده شــدند و حــالا 
تراکتــور و باشــگاه پدیده هم این مســیر را 
طــی می کننــد. زنــوزی وقتــی آمد بــه این 

اشــاره داشت که قرار نیست برای همیشه 
از جیــب هزینه کنــد و تراکتور را به بنگاهی 
اقتصادی و سودده تبدیل می کند اما هرگز 
در این امر موفق نشــد. فرهــاد حمیداوی 
هــم در پدیده یا شــهرخودرو موفق نبود و 
حالا مشــهدی ها کاندیدای اصلی ســقوط 
شــخصی  اشــتباهات  از  فــارغ  هســتند. 
مالکان و بلندپروازی های نابجا و استفاده 
از مشــاورانی کــه دلســوز و کاربلــد نبودند، 
می تــوان یادآوری کرد که زیرســاخت های 
نادرســت فوتبــال ایــران هــم در این مهم 
بی تأثیر نبوده و از سویی خصوصی ها یارای 

رقابت با باشگاه های صنعتی را ندارند.

میلیاردرهای نافرجام فوتبال؛ از زنوزی تا هدایتی و زنجانی

مالکان سقوطی!

قاسمی نژاد مشکلی برای همراهی استقلال ندارد
امین قاســمی نژاد، مهاجم تیم فوتبال اســتقلال در ۲ دیدار گذشته این تیم مقابل 
پدیده و فولاد در لیســت ۱۸ نفره این تیم قرار نگرفت. بعد از بازی با پدیده بود که 
فرهاد مجیدی اعلام کرد به دلیل شکایت باشگاه پدیده از این بازیکن استفاده نکرده 
اســت. با وجود این قاســمی نژاد طی روزهای اخیر با مراجعه به فدراسیون فوتبال 
پیگیر موضوع شد و در نهایت با استعلام از فدراسیون فوتبال متوجه شد مشکلی 
برای همراهی تیمش در دیدارهای آینده ندارد و در صورتی که فرهاد مجیدی و کادر 
فنی استقلال صلاح بدانند او می تواند تیمش را همراهی کند. تیم فوتبال استقلال 

روز دوشنبه در ورزشگاه امام خمینی اراک به مصاف آلومینیوم خواهد رفت.

زمان مسابقه سوپرجام اعلام شد
زمان دیدار سوپرجام فصل ۱4۰۰-۱۳۹۹ اعلام شد و بر این اساس دیدار دو تیم 
فــولاد خوزســتان )قهرمان جام حذفی( و پرســپولیس )قهرمان لیگ بیســتم( 

روز دوشــنبه ۱۸ بهمن رأس ســاعت ۱6 برگزار می شود. مکان برگزاری این دیدار 
مشخص نیست و متعاقباً اعلام خواهد شد.

واکنش عضو هیأت رئیسه به رأی پرونده گل گهر
علیرضا صالحی رئیس کمیته استیناف اعلام کرد طبق قانون سازمان لیگ هم 
نبایــد رأی کمیتــه انضباطی دربــاره پرونده بازیکــن گل گهر را در جــدول اعمال 
می کرد و باید منتظر می شدند تا نتیجه جلسه کمیته استیناف هم مشخص شود. 
اما احمدرضا براتی عضو هیأت رئیســه فدراســیون فوتبال با تأکید بر اینکه این 
موضوع در مقررات فیفا نیز تصریح شده به سایت سازمان لیگ گفت: »فیفا در 
ماده ۴۷ و بند ۸ ماده ۵۱ و بند یک ماده ۶۱ مقررات انضباطی خود تأکید کرده که 
آرای صادره بلافاصله بعد از ابلاغ اجرا می شوند و تجدیدنظرخواهی مانع اجرای 

حکم نیست، مگر در مورد احکام مالی.«

پریســا غفــاری/ پــس از صعود بــه جام ملت های آســیا کــه برای 
اولین بــار در تاریخ ملــی فوتبال ایران اتفاق افتاد، حالا شــاگردان 
مریم ایراندوست برای حضور قدرتمندانه در این رقابت ها آماده 
می شوند تا تیم شگفتی ساز جام ملت های آسیا ۲۰۲۲ هند شوند 
که از ۳۰ دی  آغاز و تا ۱۷ بهمن  ادامه خواهد داشت. در این میان 
دعوت از یک مهاجم با قدرت دریبل بالا که چهارچوب شناســی 
تمام عیار است، به انگیزه های دیگر ملی پوشان نیز افزوده است. 
صحبــت از ســارا قمی اســت که بعد از یک ســال و نیــم دوباره با 
دعوت مریم ایراندوست برگشته تا آمار ۳4 بار حضور در ترکیب 
تیــم ملــی و ۱۰ گل زده را ارتقا دهــد. او که میان همبازیان خود به 

»سارادونا« معروف است به سؤالات خبرنگار»ایران« پاسخ داد.
ë چرا از فوتسال به فوتبال آمدی؟

ســالهای ۷۹ تــا ۸۳ فوتســال بــازی می کــردم چون هنــوز فوتبال 
در ایــران بــرای بانوان جایی نداشــت.اما از ســال ۸۳ درگیلان به 
مســتطیل سبز رفتم و با باشــگاه ملوان انزلی استارت زدم. من از 

اول فوتبال را دوست داشتم.
ë به  شما سارادونا می گویند آیا اسطوره ات مارادوناست؟

مارادونــا بازیکــن بزرگی اســت اما من همیشــه به بــازی خداداد 
عزیــزی و علــی کریمــی علاقــه داشــتم. همیشــه با خــودم فکر 
می کردم آیا می توانم روزی همانند آنها عمل کنم بخصوص که 
از لحاظ اســتایل بدنی شبیه خداداد هســتم. امیدوارم در فوتبال 

بانوان مثل او عمل کرده باشم.
ë  ســال 85 یا 86 بــود که بــه اردوی تیم ملی دعوت شــدی و 

خیلی زود به این رؤیایت رسیدی...
زمانی که خداداد عزیزی آن گل زیبا را وارد دروازه استرالیا کرد، من 
از مدرسه بازی را می دیدم. آرزو داشتم به تیم ملی دعوت بشوم و 
بتوانم روزی مثل خداداد چنین گلی بزنم. خدا را شکر ۹۹ درصد 

آرزوهایم برآورده شد.
ë  مریم ایراندوســت در ملوان انزلی هم تیمی و سرمربی ات

بود، کار با او راحت بود؟
خانم ایراندوســت باشــگاه ملــوان انزلــی را راه انــدازی کــرد. او با 
فراخوانی که داد من هم جذب شدم. او همیشه پشت سرمن در 
تیــم بازی می کرد و پاســهای خیلی خوبی به من مــی داد. ارتباط 
خوبــی هم با یکدیگر داشــتیم. از ســویی مریم ایراندوســت یک 
ســرمربی بادیســیپلین اســت و مقررات خاص خودش را دارد و 

همیشه این حریم خاص بین ما وجود دارد.
ë خیلی زود از تیم ملی رفتی؟ 

زود هم نبود.۱5 ســال برای تیم ملی بازی کردم. اما در آن مدت 
با کمترین امکانات کار کردیم. خیلی خســته شــده بودم. از اینکه 

کوچک ترین احترامی برای ما قائل نبودند.
ë پس چرا هیچ وقت مطرح نکردی؟

صادقانــه می گویــم. خیلی ها از من پرســیدند اما بــرای اولین بار 
می خواهــم صحبت کنــم. حــدود ۱۳- ۱4 ســال در اردوها بودیم 

ولی هیچ وقت به ما احترام نگذاشتند، حق و حقوقمان را ندادند، 
لباس های بی کیفیت را به ما می دادند. یادم هســت 5 - 6 ســال 
پیش در یکی از اعزام ها لباس های بازیکنان را به خشکشویی هتل 
داده بودند ولی به سرپرستمان گفتند لطفاً دیگر لباس هایتان را 
برای شست و شــو ندهید چون آنقدر رنگ می دهد که لباس های 
بقیه تیمها را خراب کرده است. به هر حال تبعیض ها خیلی زیاد 
بود. کادر فنی هم احترام نمی گذاشــتند. بخاطر همین تصمیم 
به خداحافظی گرفتم. البته کتایون خسرویار به من گفت این کار 
را نکن اما در آن شــرایط چاره ای نداشتم. چون شخصیتم برایم 

ارزش داشت.
ë چند رئیس فدراسیون را دیدی؟ 

تاج و کفاشــیان. البته فقط اسمشان را شنیدم و خودشان را هرگز 
ندیــدم، حتــی به انــدازه یــک ســلام و خداحافظی به خودشــان 
زحمــت نمی دادند که به اردو بیاینــد. امــا الان در دو اردو بوده ام 
و هــر دوره عزیــزی خــادم را در تمرینــات دیــده ام. عزیزی خادم 
تبعیضــی بیــن بانــوان و مردان قائل نیســت و از هــر دو حمایت 

می کند.
ë  پس یکی از دلایلی که به اردوهای تیم ملی برگشــتی همین

است؟
بله، بعد از صحبت مریم ایراندوســت با من قرار شــد به اردوها 
بیایــم. وقتی ســر تمرینات آمدم بــاور کنید تاکنون حــال  و هوای 
بازیکنــان و کادرفنی را این طــور ندیده  بودم. همــه از ته دل برای 

هدفشان می جنگند.
ë حالا هم که در دومین اردوی تیم ملی ماندی؟

خیلی دیر به جمع بچه ها اضافه شــدم شــاید همــه بگویند چرا 
سارا قمی از اول به اردوهای تیم ملی نیامد باید بگویم در آخرین 
صحبتی که با کادر فنی داشــتم، به دلیــل اینکه کاپیتان تیم ملی 
بوده ام و سال ها برای این تیم زحمت کشیده ام قرار شد یک بازی 
خداحافظــی برگزار شــود، امــا متأســفانه در روز دوم اردو متوجه 
شدیم تیم ازبکســتان به ایران نمی آید و بازی دوستانه لغو شده  
است. تا آخر اردو کنار بازیکنان ماندم. پس از آن دوباره صحبتی 
با کادر فنی شد تا در این اردو هم کنار بچه ها بمانم و تجربیاتم را 

به آنها منتقل کنم.
ë فکر می کردی تیم ملی به جام ملتها صعود کند؟

من بازی ها را لایو نگاه می کردم و وقتی مشخص شد که تیم ملی 
صعود کرده خیلی گریه کردم. خوشــحال شدم فوتبالیست های 
کشورمان بعد از ۱5 سال خاک خوردن به حقشان رسیدند. البته 
کار خیلی ســختی در جــام ملت ها داریم امــا امیدواریم اتفاقات 
خوبی رقم بخورد. کادر فنی و فدراسیون تلاش زیادی انجام دادند 
تا دیدار تدارکاتی برگزار شود اما این اتفاق رخ نداد و به همین دلیل 
کار بیشتر از گذشته سخت  شده است. گرچه به کادر فنی و بچه ها 
ایمان دارم. هدف همه ملی پوشان موفقیت است. باید با انرژی 
مثبت، دست به دست هم بدهیم و با همدلی مسابقات را تمام 

کنیم تا تیم ملی با صعود از گروهش به جام جهانی راه پیدا کند.
ë  وضعیــت مهاجمــان تیم ملی بــرای جــام ملت ها خوب

هست؟
مهاجمان ششدانگی داریم، پرتلاش هستند و قطعاً گل می زنند.

همانطــور که به دروازه بــان و مدافعان تیم ملی ایمان دارم. باید 
بدانید غیرت ایرانی همه کار می تواند بکند.

ë .در پایان از شرایط لیگ برتر هم صحبت کن
لیــگ برتــر شــرایط خوبــی دارد اما فکــر می کنم هنــوز وضعیت 
قراردادهای مالی خیلی کم است. شنیده ام بالاترین رقم قرارداد 
5۰۰، 6۰۰ میلیــون تومــان اســت اما اینکه کــدام بازیکن می گیرد 
را نمی دانــم. من خودم ســال ها پیش اولین قــراردادم 6۰۰ هزار 
تومــان بود.البته ۸۰ درصد مبالغ قراردادهایم را تابحال دریافت 
نکرده ام. گرچه بیشــتر باشگاه ها جریمه نقدی می کنند. بعضی 
از باشــگاه ها هــم بر اســاس آیین نامه داخلی خودشــان قوانینی 
می گذارنــد که در صورت تخطی کمیته انضباطی می برند و کلی 

از مبالغ را جریمه می کنند.

سارا قمی، مهاجم تیم ملی فوتبال بانوان در گفت و گو با »ایران«:

امیدوارم مثل خداداد گل بزنم
خشکشویی هتل لباس های ما را پس فرستاد/15 سال بازیکن تیم ملی بودم، تاج و کفاشیان را ندیدم

بار
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